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JEGYZŐKÖNYV 

 

Készült: Mezőfalva, Nagyvenyim, Baracs és Kisapostag települések Önkormányzati 

Képviselő-testületeinek 2011. november 9-én 16 órai kezdettel megtartott 

együttes képviselő-testületi üléséről. 

 

Jelen vannak: A mellékelt jelenléti ívek szerint. 

 

Szabóné Lőrincz Ilona Nagyvenyim Község Polgármestere: Köszöntötte az együttes 

képviselő-testületi ülésen megjelenteket. Megállapította, hogy Nagyvenyim Község 

Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 fővel határozatképes.  Kérte, hogy a 

települések polgármesterei is állapítsák meg testületeik határozatképességét. 

 

Várai Róbert Baracs község polgármestere: Megállapította, hogy Baracs Község 

Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 fővel határozatképes. Baracs Község 

Önkormányzati Képviselő-testülete a Szervezeti és Működési Szabályzat szerinti 

jegyzőkönyv hitelesítők: Szárszó Lajos és Baloghné Bitó Ildikó képviselők. 

 

Márok Csaba Mezőfalva Nagyközség polgármestere: Megállapította, hogy Mezőfalva 

Nagyközség Képviselő-testülete 6 fővel határozatképes.  

 

Törjék József  Kisapostag Község alpolgármestere: Megállapította, hogy Kisapostag 

Község Önkormányzatának Képviselő-testülete nem határozatképes. 

 

A Képviselők többsége azzal bízta meg, arra hivatkozva, hogy későn kapták meg az 

anyagot, nem tudnak dönteni információ hiányában, ezért nem tudnak jelen lenni a 

mostani képviselő-testületi ülésen. Ezért mindenkitől elnézést kért helyettük is.  

  

Szabóné Lőrincz Ilona polgármester: Javasolta a meghívóban kiküldött napirendek 

tárgyalást.  

 

 Kérte Nagyvenyim Község Önkormányzati képviselő-testületét, hogy a meghívóban 

kiküldött napirendek fogadják el. 

 

Megállapította, hogy Nagyvenyim Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 

egyhangúlag - 7 igen szavazattal - elfogadta a meghívóban kiküldött napirendeket és az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Nagyvenyim Község Önkormányzati Képviselő-testülete 

141/2011.(XI.9.) önkormányzati határozata 

 

Nagyvenyim Község Önkormányzati Képviselő-testülete az együttes ülés napirendjét az 

alábbiak szerint határozza meg: 

 

1./ Csatorna-beruházás I. ütemének lezárása. 

 

 Előadó: Szabóné Lőrincz Ilona polgármester 
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2./ Tájékoztató a csatorna-beruházás II. ütem jelenlegi helyzetéről. 

 

 Előadó: Márok Csaba polgármester 

 

Szabóné Lőrincz Ilona Nagyvenyim Község Polgármestere: Mezőfalva Nagyközség 

Képviselő-testületének döntését kérte. 

 

Megállapította, hogy Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 

egyhangúlag - 6 igen szavazattal - elfogadta a meghívóban kiküldött napirendeket, s az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzati Képviselő-testülete 

91/2011. (XI.9.) Ök.sz Képviselőtestületi határozata 

 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzati Képviselő-testülete az együttes ülés napirendjét az 

alábbiak szerint határozza meg: 

 

1./ Csatorna-beruházás I. ütemének lezárása. 

 

 Előadó: Szabóné Lőrincz Ilona polgármester 

 

2./ Tájékoztató a csatorna-beruházás II. ütem jelenlegi helyzetéről. 

 

 Előadó: Márok Csaba polgármester 

 

Szabóné Lőrincz Ilona Nagyvenyim Község Polgármestere: Baracs község Képviselő-

testületének döntését kérte. 

 

Megállapította, hogy Baracs község Önkormányzatának Képviselő-testülete egyhangúlag - 6 

igen szavazattal - elfogadta a meghívóban kiküldött napirendeket, s az alábbi határozatot 

hozta: 

 

Baracs község Önkormányzati Képviselő-testülete 

246/2011. (XI.9.) számú határozata 

 

Baracs község Önkormányzati Képviselő-testülete az együttes ülés napirendjét az alábbiak 

szerint határozza meg: 

 

1./ Csatorna-beruházás I. ütemének lezárása. 

 

 Előadó: Szabóné Lőrincz Ilona polgármester 

 

2./ Tájékoztató a csatorna-beruházás II. ütem jelenlegi helyzetéről. 

 

 Előadó: Márok Csaba polgármester 

 

Komjátiné Mádl Margit Nagyvenyim Község jegyzője: Jelezte, hogy így nincs döntés, 

mivel Kisapostag képviselő-testülete nem jelent meg az ülésen, feleslegesen ülnek itt. 
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Márok Csaba Mezőfalva Nagyközség polgármestere: Két napirendi pont van. Az egyik 

napirendi pontban a mezőfalvai nyomóvezeték hosszabbításáról van szó, ami 

Nagyvenyimen bűzhatást okoz, és ennek megszűntetése hogyan történjen. Erre küldött 

ki az üzemeltető egy anyagot, egy megosztást. Arról esett szó a Társulási Tanács ülésén, 

hogy nem történt meg a mű üzemeltetési megosztása. Erre az üzemeltetési megosztásra 

tenne Schmidt úr javaslatot a Társulási Tanács ülésén elhangzottakkal összhangban. 

Kisapostag képviselő-testülete nem jelent meg, ebbe ő nem dönt, Schmidt urat azzal 

bíznák meg, mint ügyvezetőt, hogy a megállapodást, ami az üzemeltetési megosztásra 

vonatkozik, készítse elő, és a következő ülésen kell, hogy a képviselő-testületek 

elfogadják. Ennek a munkának el kell indulnia. A második napirend tájékoztatás a 

második ütemmel kapcsolatos dolgokról nem igényel határozathozatalt. Megtisztelné 

annyival a jelenlevőket, hogy nem mondják azt, hogy menjenek haza. Kisapostag 

esetében nagyon jelzés értékű, hogy nem jöttek el, üzenné, hogy jöjjenek el ezekre az 

ülésekre. Ha nem tudnak döntést hozni, akkor nem tudnak döntést hozni. Törjék úr azzal 

a kéréssel fordult irányába, hogy a második ütemmel kapcsolatban tájékoztassa a 

képviselő-testületet november 28-án. Miért nem jöttek ma el? Ahogy mondta, 

mindenről fog tudni az összes képviselő, még ha a Tanács dönt dolgokban, akkor is, de 

a testületek fognak tudni mindenről. Tiszteletlenség, ha azt mondanák, hogy menjenek 

haza. Arra tenne javaslatot, hogy ülésezzen a három képviselő-testület közösen.    

 

Szabóné Lőrincz Ilona Nagyvenyim Község polgármestere: Az első napirendi pontnál van 

ennek jelentősége, a második napirend tájékoztató jellegű.  

 

Komjátiné Mádl Margit Nagyvenyim Község jegyzője: Jelezné, hogy így az első ütemmel 

kapcsolatosan döntéseket nem tudnak hozni nélkülük. 

 

Szabóné Lőrincz Ilona Nagyvenyim Község polgármestere: Meghallgatják az 

előterjesztéseket. 

 

Komjátiné Mádl Margit Nagyvenyim Község jegyzője: Kisapostag nélkül nem tudnak 

határozatot hozni, mert ugyanolyan határozatot kell neki is hoznia a művet érintő 

minden egyes kérdésben. 

 

Márok Csaba Mezőfalva Nagyközség polgármestere: Neki jelzés értékű dolognak kell, 

hogy legyen, hogy a három képviselő-testület meghoz egy döntést. Ha ő ebben nem 

vesz részt, megint más dolog. A következő lépés a megállapodás jóváhagyása, aminél 

megint náluk lesz a „labda”, hogy véleményezzék és mondjanak valamit. 

 

Masinkáné Baranyai Mariann Mezőfalva Nagyközség képviselője: Nem érti, hogy az első 

ütemmel kapcsolatban milyen információ-hiánya volt Kisapostagnak? Négyen vállalták 

a csatorna-beruházást, de elég anarchisztikus állapotok uralkodnak Kisapostagon, ahogy 

észrevették. Ennek a három másik képviselő-testületnek nem kellene, hogy megigya a 

levét amiatt, hogy nem tudnak dönteni. Ha valamilyen információ hiánya van 

Kisapostagnak, akkor a gesztor település önkormányzatának vezetőjét meg kell 

kérdezni. 

 

Törjék József Kisapostag Község alpolgármestere: Ezért kért elnézést a képviselő-testület 

nevében. 
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Masinka Csabáné Mezőfalva Nagyközség képviselője: Gondolják végig, hogy hány 

embernek kell otthagyni a munkahelyét ilyenkor, ez fontos döntés. 

 

Törjék József Kisapostag Község alpolgármestere: Arra hivatkoztak, hogy az anyagot 

november 7-én kapták meg.  

 

Masinkáné Baranyai Mariann Mezőfalva Nagyközség képviselője: A többi település 

hányadikán kapta meg? Ők is november 7-én. 

 

Komjátiné Mádl Margit Nagyvenyim Község jegyzője: Volt erre példa az első ütem 

megvalósítása során is, hogy nem volt Kisapostag határozatképes. Nem lehetne azt 

megtenni, hogy felcserélnék a két napirendi pontot, addig a Törjék úr felhívná őket, 

hogy ne hozzák ilyen helyzetbe a képviselő-testületeket, és legyen három ember, aki 

ideér? 

 

Törjék József Kisapostag Község alpolgármestere: Nem lát rá esélyt. 15 órakor a 

kisapostagi önkormányzatnál összeültek, a polgármester úr beteg, egy képviselő 

dolgozott, ott elvileg határozatképesek lettek volna. Összejöttek, hogy közös 

irányvonalat állapítsanak meg, ez a javaslat hangzott el egy képviselő részéről, hogy 

november 7-én kapták meg az anyagokat, nem látják át, nem akarnak ebben dönteni. 

Véleménye szerint a maradék képviselő ott tárgyal a kisapostagi önkormányzatnál. Nem 

fognak eljönni.  

 

  Megpróbálta felhívni az egyik képviselőt, de véleménye szerint teljesen felesleges, mert 

fel sem veszi a telefont.  

 

Márok Csaba Mezőfalva Nagyközség polgármestere: Ettől függetlenül elmondta, hogy 

nem azért jöttek ide, hogy ne ülésezzenek, a saját döntésüket meg tudják hozni, aztán 

Kisapostag eldönti, hogy merre megy. Így soha nem lesz információja, ha nem jön el.  

 

1./ Csatorna-beruházás I. ütemének lezárása. 

 

 Előadó: Szabóné Lőrincz Ilona polgármester 

 

Szabóné Lőrincz Ilona Nagyvenyim Község polgármestere: Megkérte Schmidt Zoltánt a 

Dél-Mezőföldi Viziközmű Üzemeltető Kft. ügyvezetőjét, hogy az elkerülő vezeték 

megépítésével kapcsolatos előterjesztését tegye meg.  

 

Schmidt Zoltán a Dél-Mezőföldi Viziközmű Üzemeltető Kft. ügyvezetője: Köszöntött 

mindenkit. Valóban november 7-én lett kiküldve az anyag. Előtte pár nappal volt egy 

informális megbeszélés a polgármesterekkel, ahol megbeszélték, hogy milyen irány 

mentén legyen az előterjesztés kiküldve. Ezek a dolgok a régi képviselők számára elég 

világosak, minden képviselő-testületben vannak olyanok, akik régebben is itt voltak, új 

dolgok itt nem hangzanak el. Bár volt egy-két dolog, amiben időnként máshogy 

emlékeznek, például nem feltétlenül ugyanazokra a számokra emlékeznek a régmúltról. 

A megkerülő vezetékkel kapcsolatban elmondta, hogy Nagyvenyimen, mivel bűzhatás 

keletkezett a tervezés és kivitelezés hiányossága miatt, annak idején nemcsak ez az egy 

probléma merült fel, hanem egy egész csomag a kivitelezővel kapcsolatban. Volt egy 

százmillió Ft-os bankgarancia, amit garanciális visszatartásként, amennyiben nem tud 

megegyezni a négy önkormányzat a kivitelezővel, lehívásra került volna. Elég hosszú 
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tárgyalássorozat volt, elég vaskos hibalisták kerültek kiadásra. Ennek a 

tárgyalássorozatnak lett ez a vége, hogy kompromisszumos megoldás született. 

Bizonyos dolgok elkészültek, bizonyos dolgokban kompromisszum alapján úgy döntött 

a képviselő-testület, hogy nem kéri a PORR Konzorciumtól, mert a 100 millió Ft, ha 

lehívták volna, nem lett volna minden hiba kijavítására elég, ezért kompromisszumos 

megállapodás született. Ott nem vizsgálták akkor, hogy melyik település mennyiben 

részesült ebből a hibahalmazból, mert azt mutatták ki, hogy melyek azok, amelyek az 

üzemeltetést gátolják, és mindenképpen el kell végezni. Nem települési szempontok 

voltak, hanem az, hogy a mű működjön, és jól működjön. Amikor volt olyan kérdés, 

hogy egyes települések ebből hogyan részesültek, nem feltétlenül egyformán, de nem ez 

volt a szempont, hanem az, hogy jól működjön a rendszer. Ennek egyik eleme volt a 

nagyvenyimi elkerülő vezeték. Ami Mezőfalváról jön be szennyvízvezeték, az 

Erdősoron egy gravitációs részbe csatlakozik és meghúzza azt a gravitációs részt, amibe 

a házaknál bűzhatás keletkezett. Ennek egy részét ki tudták küszöbölni, de időnként elég 

kellemetlen gondot okoz a lakóknak, ezáltal az üzemeltetőnek is. Amikor a PORR 

Konzorciummal leültek egyezkedni, úgy gondolták, hogy 1100 méter hosszan kell ezt a 

vezetéket megépíteni egy szántóföldön keresztül. A tervezés során kiderült, hogy 

rengeteg magán kis parcella van, ezért a szolgalmi jogok elég jelentős költségbe 

kerültek volna, és a tervezett 1100 méter helyett 1650 méterre tervezte a szakaszt. 

Amikor a megállapodás született, akkor volt szó pénzről is, arról is volt szó, hogy erre a 

PORR Konzorcium ad 10 millió Ft + Áfa összeget. Akkor mondták, hogy kevés ez az 

összeg, de itt nem emlékeznek teljesen egyformán. A tervező akkor azt mondta, hogy 18 

millió Ft körül van a tervezői költségvetés, de 1100 méterről beszéltek akkor még. 

Most, hogy aktuálissá vált a dolog, az anyagot megvették egy évvel ezelőtt, úgy 

gondolja, hogy nagyon jól tették. Import alapanyagból készül, ha most tennék, akkor 

sokkal rosszabbul járnának, 30-40%-kal drágább lenne az anyag. Az önkormányzatokat 

megkérdezte, hogy kik azok a vállalkozók, akiket javasolnának. Két helyről kapott 

javaslatot, két vállalkozót két önkormányzattól, azoktól kért ajánlatot, illetve egy Tolna 

megyei cégtől kért ajánlatot. Ők 29-24-29 millió Ft-os ajánlatot adtak. Ezek az összegek 

elborzasztották. Elkészítették a saját költségvetésüket, amit korábban is megcsináltak, 

ez 16 millió Ft anyag nélküli költség. Csőanyag nélküli költség, de műanyag cső anyag 

ár ez az ár nem tartalmazza. Amennyiben valaki tud olyan vállalkozót, szívesen veszik. 

Kiírják a műszaki tartalmat, amire meg kell adni az árajánlatot. Az önkormányzat által 

megnevezett két vállalkozótól kértek árajánlatot. Amikor összeültek a 

polgármesterekkel, az volt a kérdés, hogy miből. A pontos összeg nagyjából megvolt, de 

nem ez volt az első kérdés, hanem, hogy miből, hogyan, milyen arányban. Mindenki 

kapott egy táblázatot, az 50 Ft-os fejlesztési díj terhére, megmaradt eddig 4.320.000 Ft, 

illetve az elkövetkező két év fejlesztési terhére. 2-2,5 év, pontos összeget nem tud 

mondani, mert, ha közben felvetődnek olyan dolgok, amit hirtelen ki kell cserélni, 

azokat meg kellene csinálni. Kb. két éves fejlesztési díj terhére valósítanák meg, az 

önkormányzatoknak közvetlenül így nem kellene hozzájárulniuk ehhez a költséghez. 

Településenként a kibocsátott szennyvíz köbméter arányában vannak szétosztva a 

költségek. Javasolta, hogy ez alapján legyen a költség megosztva. Lehet, hogy jövőre 

jön egy nagyobb szennyvízkibocsátó, akkor ezt a művet jobban fogja terhelni, ezért 

többet is fizetne. Nem valószínű, hogy a következő két évben annyian betelepülnek, 

hogy felborítaná. Magára a fejlesztési díj megosztásra is az a javaslat, hogy 

köbméterarányosan történjen, mert bármikor a szennyvízfogyasztásban bekövetkezhet 

akár többlet akár kevesebb, ki, mennyire terheli a művet, az alapján kapja a fejlesztési 

díjat. Le van írva, hogy a fejlesztési díj évenként hogyan oszlana meg, illetve nemcsak 

fejlesztési díjat tartalmaz a szennyvízdíj, hanem tartalmaz 5 Ft bérleti díjat, tartalmazza 
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a koncessziós díjat is. Ezt a tulajdonos önkormányzatoknál kellene eldönteni, ez beépül 

a szennyvízdíjba, ez növeli a szennyvízdíjat. Ezt meghagyja ugyanígy ugyanebben a 

formában, ahogy az üzemeltetési szerződés szól, akkor ugyanígy marad, vagy erre a 

megkerülő vezetékre fordítja, vagy arra, hogy csökkentsék a szennyvízdíjat, ha ezeket 

az összegeket nem kívánják, hogy a Dél-Mezőföldi Viziközmű Kft. az önkormányzatok 

számlájára befizesse. 

 

Törjék József Kisapostag Község alpolgármestere: A beruházás költségei úgy oszlott meg, 

ahogy maga a beruházás is volt, a beruházási arányokba? Azt hallották, hogy 

köbméterarányosan fog megoszlani. Jogos a köbméter a fejlesztési díj kiszámításánál, 

az egész beruházás úgy zajlott le, hogy meg volt határozva az elejétől kezdve a 

beruházás arányába, hogy mennyi volt Mezőfalva, Nagyvenyim, Baracs, Kisapostag. A 

beruházás végig úgy ment, hogy beruházás arányosan voltak a költségek, javasolta, 

hogy ezen ne változtassanak. Mivel első ütemről van szó, maga a költségek megosztását 

beruházás arányosan határozzák meg, a fizetést lehet a fejlesztési díjból. 

 

Schmidt Zoltán a Dél-Mezőföldi Viziközmű Üzemeltető Kft. ügyvezetője: Ez az 

önkormányzat döntése.  

 

Márok Csaba Mezőfalva Nagyközség polgármestere: Az 50 Ft-ot a köbméter fogja 

megtermelni. Ezt a pénzt a köbméter fogja megtermelni, nem a beruházás arány. Az 

fogja eldönteni, hogy mennyit fizetnek ebbe, hogy mennyit használnak. Ki, mennyiben 

tulajdonos, még akár változtatható is, mert véleménye szerint, amikor felmerült a 

Társulási Tanács ülésén, hogy ki, milyen tulajdont fog ebbe a dologba szerezni, az 

számára nem lényeges, üzemeltetésileg mindenképpen az, aki használja.  

 

Törjék József Kisapostag Község alpolgármestere: Ezzel egyetért. Maga az, hogy a 

költségeket hogyan fizetik, maga a költséget, a 16 millió Ft-ot hogyan osszák fel, hogy 

mennyi jut Kisapostagra, Mezőfalvára, Baracsra, Nagyvenyimre maga egy beruházás 

költsége. Régen a beruházások úgy oszlottak meg, hogy beruházás arányában voltak. A 

16 millió Ft-ot leosztanák, és mindenkinek jut annyi, amennyi jut, a kifizetése az már 

mehet köbméter arányába a fejlesztési díjból. Ez egy beruházás, ugyanúgy az első 

ütemhez tartozik.  

 

Kuminka József Nagyvenyim Község képviselője: Azt szeretné, ha megértené Kisapostag, 

hogy nem egy új műről van szó. Nem olyan jellegű beruházás, mint amilyen kérdéskört 

feszegetnek. Szorosan az üzemeltetéshez kell kapcsolni. Egy dolog, hogy megépül egy 

új vezetékszakasz, a gazdaságos, normális üzemeltetés miatt kell, hogy megépüljön. Új 

mű nem fog épülni. Ezért nincs jelentősége, hogy beruházás, vagy köbméter arányos. 

Mivel az üzemeltetésbe minden település köbméter arányosan számol el, nyilvánvaló, 

hogy ezt is köbméter arányosan kellene elszámolni. Amennyiben az önkormányzatok 

megegyeznek, mikor kezdődne ez a munka, és előreláthatólag mikor fejeződne be? 

Mikor lehetne azt mondani, hogy üzemelni fog ez a vezetékszakasz? 

 

Schmidt Zoltán a Dél-Mezőföldi Viziközmű Üzemeltető Kft. ügyvezetője: Amennyiben 

megegyeznek, akkor rövid időn belül bekövetkezik. Jön a tél, tél előtt nem szeretnének 

nekikezdeni. Február közepén, ha olyan idő van, akkor lehetne kezdeni magát a 

munkákat. Vállalkozó csinálja az előbb említett áron, lényegesen gyorsabban haladna, 

valószínű, hogy egy hónap alatt végigérne az egész szakaszon. Itt az építési idő meg fog 

kicsit hosszabbodni, úgy gondolja, hogy két hónap lesz.  
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Kuminka József Nagyvenyim Község képviselője: A költség valószínűleg nagyobb lesz. 

Nem fog megállni a 16,5 millió Ft-ba? 

 

Schmidt Zoltán a Dél-Mezőföldi Viziközmű Üzemeltető Kft. ügyvezetője: Azt gondolja, 

hogy meg fog állni.  

 

Kuminka József Nagyvenyim Község képviselője: Üzemanyagár-emelkedés, a 2%-os Áfa 

emelés befolyásolja. Sok millió Ft-ról beszélnek, két százalék és a gázolaj ár is elviszi 

az árat.  

 

Schmidt Zoltán a Dél-Mezőföldi Viziközmű Üzemeltető Kft. ügyvezetője: Ez így van, úgy 

gondolja, hogy minél előbb meg kell kezdeni. Ha januárban olyan idő van, akkor meg 

tudják kezdeni.  

 

Szabóné Lőrincz Ilona Nagyvenyim Község polgármestere: Most ugyanúgy működnek a 

képviselő-testületek?  

 

Márok Csaba Mezőfalva Nagyközség polgármestere: Azt javasolja a mezőfalvai képviselő-

testületnek, hogy az üzemeltető ügyvezető igazgatójának javaslatával értsenek egyet.   

 

Szabóné Lőrincz Ilona Nagyvenyim Község polgármestere: Úgy működjenek, hogy 

Mezőfalva Község Önkormányzati képviselő-testülete hoz egy önálló határozatot.  

 

Kuminka József Nagyvenyim Község képviselője: Javasolta, hogy egy keretet szabjanak 

meg. 16,5 millió Ft, de tudják, hogy nőni fog, tegyenek bele tartalékot. 

 

Márok Csaba Mezőfalva Nagyközség polgármestere: 16,5 millió Ft-ról beszélnek, ha lesz 

plusz dolga, azt előre nem tudják megmondani. A saját cégük csak nem „szalad” el a 

másik irányba.  

 

Várai Róbert Baracs Község polgármestere: Kicsit érdekes helyzetben vannak Baracson, 

mert Nagyvenyimhez és Mezőfalvához óhatatlanul kötődik, közös ügy mindenképpen. 

Az előzetes megbeszélések alapján háttérbe húzódtak, tavasz óta téma. A képviselő-

testületük ebben habozó volt, úgy ítélték meg, hogy nem biztos, hogy ebben feltétlenül 

pénzügyileg részt kell venniük. A döntés folyamán kicsit több időt igényelnek. 

Kisapostag megoldotta információ hiányra hivatkozva, nem jöttek el, nem mondják azt, 

hogy mi az ő konkrét véleményük. Egyszer volt olyan, amikor visszakozott és azt 

mondta, hogy úgy érzik, hogy nagyon ehhez nincs közük. Ezt követően olyan 

információk jöttek elő, hogy korábban a képviselő-testületek ezt tárgyalták, és a korábbi 

képviselő-testületek olyan határozatot hoztak, hogy ennek a műnek a megépítését 

támogatják. Érdekes határozat volt, mert nem volt mellé téve pénzösszeg, hogy 

konkrétan mennyivel, milyen módon. Ha következetes, akkor valamilyen szinten azt 

képviselheti, ha már a baracsi önkormányzat támogatólag lépett fel egy korábbi 

határozatban, akkor vélelmezhetően azért tette, mert úgy érezte, hogy részese, és hozzá 

kell, hogy járuljon. Pénzösszeg akkor sem került meghatározásra. Lehet, hogy kicsit át 

kell beszélniük, hogy az akkori képviselők, akik a döntést hozták, mennyire voltak 

információval ellátva, hogy milyen terhet jelenthet. Fennáll az a dilemmája, hogy a 

döntésük mennyire helyes, vagy helytelen. Akkor is, ha lemondanak két évre előre a 

fejlesztési díjukról. Látni kell, hogy két évig akkor, ha fejlesztésre van szükség 
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Baracson, vagy bármi javításra, akkor az önkormányzatnak kell betenni a pénzt a 

végrehajtásra. Kérdezné azokat is, akik nem feltétlenül baracsi képviselőként az előző 

képviselő-testületben voltak, hogyan volt a határozat? Összeg nélkül ezt a képviselő-

testületek támogatták.    

 

Vargáné Kaiser Katalin Nagyvenyim Község képviselője: Javasolta, hogy kérjék fel dr. 

Borbás Péter ügyvédurat, hogy az egyezségi megállapodásnak a folyományát 

ismertesse, hogy minek az eredményeképpen született. Arról beszélnek, hogy volt egy 

kártérítési igényük a kivitelezővel szemben és a kártérítési igénnyel kapcsolatos 

egyezségi folyamat eredményeként, annak egyik tételeként jött, mint megállapodás 

létre. Nem arról beszélnek, hogy olyan szakasz megépítését fogadta el a négy 

önkormányzat, amihez semmi köze nincs. Arról beszélnek, mivel nem terv szerint épült 

meg a rendszer, a nem terveszerinti megépülésnek voltak következményei, ezt ily 

módon lehet orvosolni. Bármelyik településnél előfordulhatott volna. Elég méltánytalan 

lenne, ha Nagyvenyim negatívan élvezné ennek a kárát.  

 

Sóki László Mezőfalva Nagyközség képviselője: Üdvözölné polgármester úrnak azt az 

álláspontját, amivel felülbírálja az eddigi döntésüket. Az a megállapodás, amikor 

megszületett, hogy meg kell a közös művet építeni, Kisapostag részéről is elhangzott, 

hogy a fejlesztés arányos részét nem kell vitatni benne. Melyik településnek éppen az 

első ütemben, milyen fejlesztési része fog megvalósulni, a második ütem kompenzálni 

fogja. Az az irányelv, hogy fogadják el, hogy ennek az ütemnek meg kell épülni, nem 

vizsgálta egyik település sem a másik terhére, hogy hova, mit kellett fejleszteni. 

Említhetne olyan csatornaszakaszt, ahol a gravitációsnak tervezett csatornaszakaszt ki 

kellett váltani egy nyomásos szakasszal, ami annak a településnek a fejlesztési pénz 

arányát jól megnövelte. Nem volt napirendre tűzve, hogy vizsgálják, hogy melyik 

településnek, mennyit kellett abból a pénzből kapni, hogy megépüljön. Ez a 

megállapodás annak idején ezért született. Ahogy elhangzott többször, Mezőfalva nem 

veti véka alá, Mezőfalva képviselői tárgyalták, beszélték az üzemeltető vezetőjével, 

hogy hogyan lenne legjobb. Rákérdeztek, hogy fejlesztés arányosan, vagy kitermelt 

köbméter arányosan. Azért fogadták el a köbméter arányos módot, mert az 50 Ft-ról 

mindenkinek kell tudnia, aki részt vett az első ütemben, hogy csak egy része a költség 

kiszámítás képleténél, az 50 Ft az csak egy hányad. Az 50 Ft-on kívül még különböző 

hasznok megtermelődnek. Nem igaz, ha az 50 Ft-os részről mond le egy önkormányzat, 

akkor minden egyes önkormányzat javára kitermelt forintról lemond. Marad más 

oldalról fejlesztésre pénz. Ez az 50 Ft annak idején a Papírgyári út felé elkerülőre volt 

tervezve, ennek a felhasználása most ennek a szakasznak a megvalósítására kell, hogy 

forduljon. Ezen felül az önkormányzatoknak marad bent olyan pénze, amiből különböző 

javításokat lehet fedezni.  

 

Szabóné Lőrincz Ilona Nagyvenyim Község polgármestere: Átadta a szót Dr. Borbás Péter 

ügyvéd úrnak, hogy történeti áttekintést nyújtson a képviselő-testületeknek.  

 

Dr. Borbás Péter ügyvéd: Ahogy a közös üzemeltető cég ügyvezetője is elmondta, az egész 

történet azzal indult, hogy rengeteg hibás teljesítés történt a kivitelezés során, előállt egy 

olyan helyzet, hogy a Schumann-Fischer Kft., aki ténylegesen a munkákat végezte, 

tágabb értelemben a PORR Konzorcium olyan helyzet elé került, hogy volt egy 100 

millió Ft-os letett bankgarancia, ők ezt igényelték vissza. A hibás teljesítés jogcímén ezt 

a bankgaranciát kívánták lehívni az UNICREDIT banktól, hiszen az UNICREDIT Bank 

a felszólításukra teljesítette volna. Hosszas egyezkedés után az a döntés született, hogy a 
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PORR Konzorcium a Schumann-Fischer Kft. helyett nekiáll a kijavításnak, nekiáll a 

munkáknak és összeállít egy olyan műszaki tartalmat, amit az üzemeltető cég szakmai 

tudásával összeállított sok-sok egyeztetést követően a PORR Konzorciummal, hogy 

mely hibák kijavítása történik meg. Ez egy közös jegyzőkönyvben felsorolásra került, és 

ezen túlmenően még 20+10 millió Ft + Áfa összeg került kifizetésre. Akkor már 

felmerült, hogy elkerülő vezetéket kell építeni. Ennek az elkerülő vezetéknek a 

megépítésétől a PORR Konzorcium teljes mértékben elzárkózott, ezért maradt, hogy 

pénzbeli megváltást nyújtanak. Ekkor senki nem tudta megmondani, hogy ténylegesen 

mennyibe fog kerülni. A négy képviselő-testület az akkori egyezségi közös képviselő-

testületi ülésen olyan állást foglalt, hogy ezt az összeget erre a megkerülő vezetékre 

fogja fordítani. Ennek a műszaki kivitelezését a négy önkormányzat közös tulajdonában 

levő Kft.-re bízta, hogy szervezze meg, csinálja meg. Az a műszaki tartalom, ami 

összeállításra került az akkori szakértői információk szerint előnyösebb volt a négy 

önkormányzatnak, mint az, ha kaptak volna az UNICREDIT Banktól 100 millió Ft-ot, 

és a PORR Konzorcium egy kapavágást nem lett volna köteles csinálni és levonul a 

területről. Így ilyen előzmények után született meg ez a döntés. Eljutottak oda, ahova 

eljutottak. Van egy közös tulajdonú vezetékszakasz, hagyják el a mondatból, hogy 

nagyvenyimi megkerülő szakasz, nem ennek van jelentősége, hanem van egy közös 

vezetékszakasz, amin most egy módosítást kell végrehajtani. Ez lehetne a dunaújvárosi 

bejárónál is, akkor nem nagyvenyimi, mezőfalvai, kisapostagi, baracsi, hanem éppen 

azon a szakaszon kell ezt végrehajtani. Erre volt egy forrásoldal, 10 millió Ft, ami 

odakerült a Kft.-hez, ezt a 10 millió Ft-ot forrásoldal tekintetében kell kiegészíteni a 

valóságos díjra, amiben nagymértékben egyetért Márok polgármester úrral, hogy 

visszamenni a beruházási tulajdoni arányokhoz, nem célszerű, nincs értelme. Innentől a 

forrásoldalt az üzemeltetés fogja produkálni és az üzemeltetés, a saját Kft. fogja 

előteremteni, olyan tekintetben, hogy neki kell a 16 millió Ft-ot összerakni az 50 Ft-

okból. A megítélése szerint Schmidt úr nem mondta, de ezt meg is kell előlegezni 

valamilyen forrásból. Éppen a 2011-es év fejlesztési alapja mínusz két millió Ft-ot 

produkál augusztus hónapig. A négy millió Ft az előző évek megtakarítása. Innentől 

kezdve 16 millió Ft-ot a jövőre tekintve számolja el a Kft. fejlesztésként. Az 

önkormányzatok most befizetést nem is kell, hogy teljesítsenek, mert a saját tulajdonú 

Kft. abból az egy darab pénztárcából fogja finanszírozni, ami annak az egy darab jogi 

személynek van. Ő pedig csak a fejlesztési alapból tudja a jövőt illetően finanszírozni. 

Megítélése szerint ez a négy képviselő-testületi ülés nem több és nem más mintegy 

kibővített társasági taggyűlés, ahol a tagok, a polgármesterek megerősítve hoznak egy 

olyan taggyűlési döntést, amiben felruházzák a közös tulajdonú társaság ügyvezetését, 

hogy ezt a fejlesztést ilyen forrásoldal biztosítása mellett hajtsa végre. Legfeljebb 

jóváhagyják azt, hogy 16,5 millió Ft-ba kerüljön, ne 29 millió Ft-ba. A Dél-Mezőföldi 

Viziközmű Kft. árajánlata alapján kerüljön végrehajtásra. Erről van szó. Ilyen 

értelemben most már a jogi kérdése az, hogy a társasági szerződést kell megnézniük, 

hogy milyen döntéssel hozható meg ilyen, ¾-es, vagy ½-es döntéssel hozható meg, 

vagy egyhangú szavazatra van szükség. A mérvadó, ami eldönti, hogy a határozat 

érvényes az az, hogy egy ilyen taggyűlési döntés milyen szavazati aránnyal hozható 

meg. Gondolja, hogy elég egy ¾-es szavazati döntés. 

 

Márok Csaba Mezőfalva Nagyközség polgármestere: Véleménye szerint biztos, hogy ¾-es 

döntés elég. 
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Komjátiné Mádl Margit Nagyvenyim Község jegyző: Üzemeltetési szerződést is meg kell 

nézni. Ebbe van a bérleti és fejlesztési díjról szó. A képviselő-testületnek valamilyen 

döntést kell hozni.  

 

Schmidt Zoltán a Dél-Mezőföldi Viziközmű Üzemeltető Kft. ügyvezetője: Ebben az évben 

a fejlesztési díj mínuszos, így van. Korábban készültek arra, hogy ezt a vezetékszakaszt 

meg kell csinálni, ezért tartalékoltak erre, ezért van 4.320.000 Ft erre a részre. Azért lett 

mínuszos, mert a nagyvenyimi főátemelőben cseréltek szivattyút. Nem mínuszosnak 

nevezné, hanem, ami félretett pénzük van, az most lecsökkent a szivattyúcsere miatt. A 

PORR Konzorciummal történt egyezség során fontos dolog, hogy a 100 millió Ft 

határszám volt, ezt a 100 millió Ft-ot feszegették. Úgy gondolja, hogy olyan egyezséget 

sikerült kötni, hogy többet kaptak, mintha lehívták volna a 100 millió Ft-ot. Azért 

lehetséges, mert a PORR Konzorcium inkább eljött és megállapodtak, mert nem akart 

fizetni kes-t, biztos volt neki, de rosszul vette volna ki magát, ha a számlájáról bárki 

lehív 100 millió Ft-ot. Utána a garanciát is elveszti, pályázatokon való indulási jogát 

tudja elveszteni, mert, ha kérnek referenciát, akkor rossz referenciát kap, nem fog tudni 

indulni. Ezért tudtak vele ilyen egyezséget kötni, hogy önköltségi áron jött és 

megcsinálta, inkább többet végzett el a 100 millió Ft-nál, mint ki kelljen fizetnie kes-

ben. Az egyezség jó volt. Nem lett településenként kiszámolva, hogy ki, mennyit kap, 

az volt a fő szempont, hogy működjön. Nem lett településenként szétbontva.  

 

Kegyes Lászlóné Nagyvenyim Község alpolgármestere: Elhangzott az, hogy ez az 

önkormányzatokat plusz költségként nem terheli. Valóban egy közös kalapból veszik ki 

azt a pénzt, nem kell abba a kalapba betenni, most. Megkapták a táblázatot, hogy melyik 

önkormányzatnál összegszerűen milyen fejlesztések, ráfordítások történtek. Egy kicsit 

rossz kifejezéssel élve „előre isznak a medve bőrére”, hiszen már a két éven túli 

fejlesztési költségek terhére fogják ezt a határozatot meghozni, ha meghozzák. Szeretné 

az üzemeltető véleményét hallani, hogy a ráfordított fejlesztések eljuttatták-e ezt a 

rendszert olyan szintre, hogy előreláthatólag, hiszen az üzemeltetés részéről biztosan 

előre lehet látni, két éven belül erre a műre nem kell költeni nagyobb összegű 

fejlesztést? A tapasztalatokat szeretné hallani, úgy emlékszik, hogy szó volt akkor a 

megegyezés kapcsán a nagyátemelő lesüllyesztéséről is. Az a dolog teljesen kikerült, 

vagy arra külön keret lesz, meg kell, hogy történjen, vagy nem? Arról volt szó, hogy az 

feltétele lehet majdani visszafizetési lehetőségnek is, hiszen nem úgy épült meg, ahogy 

kellett volna. Megbeszélték a képviselő-testületi ülés előtt, hogy mi ezzel kapcsolatban 

az álláspontja? Lehet, hogy félreértelmezés volt számára, de az eddigi tárgyalások 

kapcsán az körvonalazódott ki, hogy a megegyezés tárgya a 10 millió Ft volt kis 

kiegészítéssel az önkormányzatok részéről, ezt az üzemeltető anno bevállalta a szakasz 

megépítése címén. Jegyzőkönyveket kell megnézni, nem szeretné kőbevésetten jelezni, 

de valamilyen szinten ezt kicsit túlzó összegnek tartja nem vitatva a jelenlegi árakat és a 

Kuminka József képviselő úr felvetését, hogy még több is lehet, ismerve a leendő 

változásokat.  

 

Schmidt Zoltán a Dél-Mezőföldi Viziközmű Üzemeltető Kft. ügyvezetője: A tervező akkor 

ott volt, ő 16-18 millió Ft-ot mondott. Tudták akkor is, hogy ez a pénz nem lesz elég, 

tudták, hogy kevés, de akkor ez volt a kompromisszum. Ez 2-2,5-3 éve volt. Azóta 

ennyi. Azt, hogy le lehet ellenőrizni, azért mondta, hogy kinek a javaslatára kért be 

árajánlatokat. Így kapta a nagy ajánlatot. A biofilternél, a nagyátemelőnél az volt az 

egyezségi alap, hogy a biofilter az a szagszűrő, hogy ne tudjon kimenni a szennyvízszag 

az átemelőből terv szerint úgy volt, hogy benne volt az átemelőben, le volt süllyesztve. 
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Ők nem így csinálták, hanem külsőt csináltak. Ami nem működött ezért volt nagyon 

büdös az átemelő környékén. Ezzel tudták megfogni a PORR Konzorciumot, hogy más 

volt a terven, nem ezt csinálta, ezért ki kell javítania. Az maradt meg, hogy akkor 

beteszik az átemelőbe, de nem, ott van egy nagy fekete doboz kívül, viszont nincs szag. 

Maga a biofilter elkészült, működik, nem benne van az átemelőbe, hanem kívül van 

mellette. Úgy gondolja, hogy sokkal jobb, mert ez egy korszerű berendezés, mint amit 

bele kellett volna tenni az átemelőbe. Ez sem vállalta be a PORR Konzorcium, azt 

mondták, igaz, hogy kifizetik, de nem hajlandók megcsinálni, mert utána még lehetnek 

vele gondok. Most ott van időnként szaghatás, ha elfogy belőle a vegyszer, de ez fél 

nap, egy nap maximum. Az jó kérdés, hogy előre látják-e, hogy milyen a hálózat, 

milyen gondok lehetnek. Most a hálózat olyan állapotban van, a szivattyúk olyan 

állapotban vannak, hogy a nagyvenyimi főátemelőnél, mezőfalvai, baracsi három 

főátemelő, ami gondot okozhat, ami nagyobb költséget jelent, ha bármi probléma 

előfordult a szivattyúkkal. Ezek most rendbe vannak rakva. A nagyvenyiminél van egy 

új szivattyú és egy felújított szivattyú, van egy tartalék szivattyú, három szivattyú áll 

rendelkezésre, emiatt elég nyugodt, hogy az elkövetkező 2-3 évben valószínű, hogy nem 

kell hozzányúlni, ha kell, beteszik a tartalék szivattyút. A másik átemelőbe is ugyanez a 

helyzet. A rendszer, ha valami nagy dolog nem jön közbe, valaki nem dob bele egy 

terméskövet, amit a szivattyú elkap, akkor igazán gond nem lehet vele. Mivel 

elkészültek a topfenekek, még egy ilyen kő sem fog gondot okozni, mert ez a belső 

szivattyú nem fogja tudni felkapni. Most van olyan állapotban a hálózat, most képeztek 

annyi tartalékot, hogy el tudják kezdeni ezt a munkát és meg tudják csinálni. A hálózat 

szempontjából két évet lát úgy előre, hogy különösebben nem kell rá fordítani pénzt, 

valami havaria előfordulhat, de akkor is a legnagyobbra, a főátemelőre nagy költséget 

nem kell fordítani.  

 

Márok Csaba Mezőfalva Nagyközség polgármestere: A Tanács ülésén elhangzott az is, 

hogy tulajdonképpen Nagyvenyimen van büdös, ez Mezőfalvát nem biztos, hogy 

kellene, hogy érdekelje. Úgy gondolja, ahogy többen is elmondták, ez egy közös mű, 

minden előnyével, hátrányával. Ha valami hibája van, és ki tudják normálisan javítani, 

amit csak tudtak, kijavítottak a PORR Konzorciumos dologból. Vicces, ne vegyék 

élcelődésnek, a baracsi nyomóvezetéket meghosszabbították ebbe a megállapodásba, 

igaz, hogy az csak 30 méter volt, ez pedig 1650 méter. Mindenki feltette arra a kezét, 

hogy Schmidt Zoltánék azt mondták, hogy szerintük ez a megállapodás jó. Senki nem 

volt olyan szakértő a társaságba, aki azt mondta volna, hogy ne ezt, hanem azt. 

Változatlanul azt javasolja, hogy abban mindenképpen kellene döntést hozni, akár a 

három jelenlevő képviselő-testületnek egyenként, hogy „a csatorna működéséhez 

szükséges elkerülő vezeték megépítéséhez hozzájárulnak, az értékesített köbméter 

arányában, s az önkormányzat hozzájárul, a Dél-Mezőföldi Viziközmű Kft. ajánlata 

alapján összege 16.650.896 Ft.” Ezt lehetne elfogadni. Amit Schmidt úr mondott, hogy 

az értékesített köbméterből termelődik meg, véleménye szerint a 42,20%-kal szemben 

Mezőfalva jobban járna, ha beruházás arányos lenne, mert kevesebbek voltak 1%-kal. 

De nem így gondolja, hanem úgy gondolja, hogy valahol a „közös lónak túrós a háta”, 

az összes bajával együtt úgy kell kezelni, hogy ezt a művet együtt kell, hogy 

fenntartsák, együtt kell, hogy csinálják. Javasolta, hogy döntsenek, Kisapostagnak 

legyen jelzés, hogy a három képviselő-testület kimerítő válaszadás után egyet tud érteni, 

akkor nekik valamilyen szinten legyen ez iránymutatás.  

 

Várai Róbert Baracs Község polgármestere: Technikailag finomítaná, megkérdezné Borbás 

doktort, jegyzőket, hogy mi van, ha a képviselő-testületek megbízzák a polgármestert 
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azzal, hogy a taggyűlésen ezt képviselje? Amikor a Dél-Mezőföldi Kft.-nek a 

taggyűlése van, akkor a polgármesterek teszik fel a kezüket erre. Úgy tudják 

kiküszöbölni a közös határozatukat, hogy taggyűlést kell tartani a cégnek.  

 

Kuminka József Nagyvenyim Község képviselője: Megnehezíti a helyzetét a Polgármester 

Úr, mert olyanra teszi fel a kezét, amire nem kap képviselő-testületileg felhatalmazást. 

Azzal egyet tud érteni, ha van egy közös határozat, azt egyenként mindegyik képviselő-

testület, amelyik itt van, elfogadja, és ugyanezt megkapja Kisapostag. Ha akarja 

elfogadja, ha akarja nem, egyébként az összes többi polgármester egy képviselő-testületi 

felhatalmazással mehet a taggyűlésre, ott meghozzák a határozatot.   

 

Kegyes Lászlóné Nagyvenyim Község alpolgármestere: Javasolta, hogy rendeljenek el 

szünetet, mert egy jegyzőkönyvet szeretnének megnézni. 

 

Szabóné Lőrincz Ilona Nagyvenyim Község polgármestere: Szünetet rendelt el. 

 

Szünet. 

 

Szünet után. 

 

Szabóné Lőrincz Ilona Nagyvenyim Község polgármestere: Miután a szünetben több 

észrevétel, javaslat született, úgy gondolja, hogy megszületett egy kompromisszumos 

javaslat, ami mindhárom képviselő-testület számára elfogadható, megkérte Márok 

Csaba polgármester urat, hogy terjessze elő. 

 

Márok Csaba Mezőfalva Nagyközség polgármestere: „A csatorna működtetéséhez 

szükséges elkerülő vezeték megépítéséhez az értékesített köbméter arányában az 

önkormányzat hozzájárul, felhatalmazza a polgármestert, hogy a Dél-Mezőföldi 

Viziközmű Kft. taggyűlésén a döntés meghozatalában ezt képviselje.” 

 

Kuminka József Nagyvenyim Község képviselője: Javasolta, hogy összeget határozzanak 

meg. 2010-ben 14 millió Ft-ról beszélnek, most 26 millió Ft-ról beszélnek. Jövő év 

márciusában beszélhetnek 32 millió Ft-ról. 

 

Márok Csaba Mezőfalva Nagyközség polgármestere: Javasolta, hogy a 16.650.000 Ft-ot 

határozzanak meg. 

 

  Kérte Mezőfalva Nagyközség döntését az elhangzott javaslattal kiegészítve. 

 

Megállapította, hogy Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 

egyhangúlag - 6 igen szavazattal - elfogadta a javaslatot, s az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzati Képviselő-testülete 

92/2011. (XI.9.) Ök.sz Képviselőtestületi határozata 

 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzati Képviselő-testülete a Baracs, Kisapostag, Mezőfalva, 

Nagyvenyim települések önkormányzatai és a PORR Technobau und Umwelt AG 

Magyarországi Fióktelepe között 2010. március 10-én jóváhagyott egyezségi megállapodás 

II/1. pontjára hivatkozással a szennyvízcsatorna-hálózat I. ütemével kapcsolatos elkerülő 



 

13 
 

 

vezeték (Nagyvenyim-Erdősor) megépítéséhez Mezőfalva Nagyközség Önkormányzata a 

településre számlázott szennyvíz-elvezetés m
3
-e arányában járul hozzá, az alábbiak szerint: 

 

a.) Az önkormányzatok által nyújtott támogatás összege együttesen a 16.650.000 Ft-ot 

nem haladhatja meg, figyelembe véve, hogy a beruházás megvalósításához a terv, és 

az anyag rendelkezésre áll. 

b.) A beruházás megvalósítását az önkormányzat saját tulajdonában levő, Dél-Mezőföldi 

Víziközmű Kft.-vel kívánja elvégeztetni. 

c.) A beruházás megvalósításának forrása az önkormányzat és a Dél-Mezőföldi 

Víziközmű Üzemeltető Kft.-vel 2009. január 19-én kötött Üzemeltetési Szerződés 8.4 

pontjában szereplő Fejlesztési díj 2 évi összege.  

 

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a képviselő-testület ezen határozatát 

a Dél-Mezőföldi Víziközmű Üzemeltető Kft. taggyűlésén képviselje. 

 

Felelős:  Márok Csaba polgármester 

 

Határidő: folyamatos 

 

Várai Róbert Baracs Község polgármestere: Baracs község Képviselő-testületének 

döntését kérte. 

 

Megállapította, hogy Baracs Község Önkormányzatának Képviselő-testülete egyhangúlag - 6 

igen szavazattal - elfogadta a javaslatot, s az alábbi határozatot hozta: 

 

Baracs község Önkormányzati Képviselő-testülete 

247/2011. (XI.9.) számú határozata 
 

Baracs Község Önkormányzati Képviselő-testülete a Baracs, Kisapostag, Mezőfalva, 

Nagyvenyim települések önkormányzatai és a PORR Technobau und Umwelt AG 

Magyarországi Fióktelepe között 2010. március 10-én jóváhagyott egyezségi megállapodás 

II/1. pontjára hivatkozással a szennyvízcsatorna-hálózat I. ütemével kapcsolatos elkerülő 

vezeték (Nagyvenyim-Erdősor) megépítéséhez Baracs Község Önkormányzata a településre 

számlázott szennyvíz-elvezetés m
3
-e arányában járul hozzá, az alábbiak szerint: 

 

d.) Az önkormányzatok által nyújtott támogatás összege együttesen a 16.650.000 Ft-ot 

nem haladhatja meg, figyelembe véve, hogy a beruházás megvalósításához a terv, és 

az anyag rendelkezésre áll. 

e.) A beruházás megvalósítását az önkormányzat saját tulajdonában levő, Dél-Mezőföldi 

Víziközmű Kft.-vel kívánja elvégeztetni. 

f.) A beruházás megvalósításának forrása az önkormányzat és a Dél-Mezőföldi 

Víziközmű Üzemeltető Kft.-vel 2009. január 19-én kötött Üzemeltetési Szerződés 8.4 

pontjában szereplő Fejlesztési díj 2 évi összege.  

 

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a képviselő-testület ezen határozatát 

a Dél-Mezőföldi Víziközmű Üzemeltető Kft. taggyűlésén képviselje. 

 

Felelős:  Várai Róbert polgármester 

 

Határidő: folyamatos 
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Szabóné Lőrincz Ilona Nagyvenyim Község polgármestere: Nagyvenyim Község 

képviselő-testületének döntését kérte. 

 

Megállapította, hogy Nagyvenyim Község Önkormányzatának képviselő-testülete 

egyhangúlag – 7 igen szavazattal – elfogadta a javaslatot, s az alábbi határozatot hozta: 

 

Nagyvenyim Község Önkormányzati Képviselő-testülete 

142/2011.(XI.9.) önkormányzati határozata 

 

Nagyvenyim Község Önkormányzati Képviselő-testülete a Baracs, Kisapostag, Mezőfalva, 

Nagyvenyim települések önkormányzatai és a PORR Technobau und Umwelt AG 

Magyarországi Fióktelepe között 2010. március 10-én jóváhagyott egyezségi megállapodás 

II/1. pontjára hivatkozással a szennyvízcsatorna-hálózat I. ütemével kapcsolatos elkerülő 

vezeték (Nagyvenyim-Erdősor) megépítéséhez Nagyvenyim Község Önkormányzata a 

településre számlázott szennyvíz-elvezetés m
3
-e arányában járul hozzá, az alábbiak szerint: 

 

g.) Az önkormányzatok által nyújtott támogatás összege együttesen a 16.650.000 Ft-ot 

nem haladhatja meg, figyelembe véve, hogy a beruházás megvalósításához a terv, és 

az anyag rendelkezésre áll. 

h.) A beruházás megvalósítását az önkormányzat saját tulajdonában levő, Dél-Mezőföldi 

Víziközmű Kft.-vel kívánja elvégeztetni. 

i.) A beruházás megvalósításának forrása az önkormányzat és a Dél-Mezőföldi 

Víziközmű Üzemeltető Kft.-vel 2009. január 19-én kötött Üzemeltetési Szerződés 8.4 

pontjában szereplő Fejlesztési díj 2 évi összege.  

 

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a képviselő-testület ezen határozatát 

a Dél-Mezőföldi Víziközmű Üzemeltető Kft. taggyűlésén képviselje. 

 

Felelős:  Szabóné Lőrincz Ilona polgármester 

 

Határidő: folyamatos 

 

Szabóné Lőrincz Ilona Nagyvenyim Község polgármestere: Megkérte Schmidt Zoltánt a 

Dél-Mezőföldi Viziközmű Üzemeltető Kft. ügyvezetőjét, hogy az üzemeltetésre 

vonatkozó vagyonmegosztással kapcsolatos tájékoztatóját mondja el. 

 

Schmidt Zoltán a Dél-Mezőföldi Viziközmű Üzemeltető Kft. ügyvezetője: Rövid ismertető 

lenne, ha egyetértenek a képviselő-testületek vele, akkor kidolgozzák átemelőnként, 

hogy kihez, mi tartozik, minek a költségeit viselik. Az elveket ismertetné, hogy hogyan 

legyen a szétosztás. Minden településen, ahol saját átemelő, illetve hálózat van, ott a 

település azt a részt üzemelteti, azon keletkezett hibákat a fejlesztési díj terhére, vagy 

egyéb díj terhére ő végzi az adott település. Mindenki, amit használ, saját településen 

Mezőfalván vannak az átemelők, főátemelők, illetve bejön a megkerülő vezetékkel 

együtt a K1-esbe a nagyvenyim főátemelőig a vezeték, ez mind Mezőfalva 

üzemeltetésében van, attól függetlenül, hogy Nagyvenyimen átjön ez a nyomóvezeték. 

Bármi probléma van, Mezőfalvát terheli. Nagyvenyimnél ugyanez a helyzet, a saját 

átemelő, hálózat Nagyvenyimet terheli, a főátemelő a négy települést 

köbméterarányosan terheli. Kisapostagnál van a két átemelő, ami terheli, illetve bejön 

Baracs Tsz-hez egy nyomóvezeték, ami csak Kisapostagé, onnantól közös mű, egész a 
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főátemelőig, illetve a főátemelőtől a nagyvenyimi főátemelőig, az már Kisapostagot és 

Baracsot együttes terheli, szintén köbméter arányosan. Ezt az elvet követve 

kidolgoznák, hogy melyik, melyik, illetve köbméterarányosan hogyan oszlik meg 

ezeknek a százaléka, hogy ki, hány százalékban részesül annak a karbantartásában, 

fejlesztésében. Amennyiben a képviselő-testületek egyetértenek, kidolgozná, és ez 

alapján lehetne ezen túl az elszámolásokat végezni.  

 

Kuminka József Nagyvenyim Község képviselője: Ez alapján az elv alapján minden évben 

a köbméter arányok alapján újraszámolásra kerül. Minden évben kap egy elszámolást 

mind a négy önkormányzat és a következő évben az előző évi fogyasztás alapján kerül 

megállapításra? 

 

Márok Csaba Mezőfalva Nagyközség polgármestere: Igen.  

 

Szabóné Lőrincz Ilona Nagyvenyim Község polgármestere: Megköszönte a tájékoztatást.  

 

 

2./ Tájékoztató a csatorna-beruházás II. ütem jelenlegi helyzetéről. 

 

 Előadó: Márok Csaba polgármester 

 

Szabóné Lőrincz Ilona Nagyvenyim Község polgármestere: Megkérte Márok Csabát, 

Mezőfalva Nagyközség polgármesterét, hogy előterjesztését tegye meg. 

 

Márok Csaba Mezőfalva Nagyközség polgármestere: Tájékoztatta a képviselő-testületeket, 

hogy közbeszerzési eljárás minőségbiztosításánál tartanak. Szinte minden hétfőn Tanács 

ülés zajlott az elmúlt időszakban. Folyamatosan ülésezett a Társulási Tanács, próbálták 

a legjobb irányba rendezni a dolgokat. A közbeszerzések minőségbiztosításánál a 

kivitelező és a mérnöktendernél kellett végezni munkát a közbeszerzőnek, valamint a 

műszaki kérdések tekintetében a tervezők voltak, akik megválaszolták a kérdéseket. A 

3-4-5-ös kötetet teljes egészében átdolgozták, a módosításokat beledolgozták. A 

közbeszerző mai tájékoztatása szerint az engedélyeket a holnapi napon megküldik, ami 

engedély van a tervezőknél, ezek bekerülnek az Energia Központba. Nem Fejlesztési 

Igazgatóság, hanem Energia Központ. Innen, amikor kiadják, hogy teljességgel rendben 

van, utána tudják átküldeni a dokumentációkat a Közbeszerzéseket Felügyelő 

Főosztályhoz, akik közbeszerzési jogi szempontból ellenőrzik a két anyagot. A 

kivitelezés és a mérnöktenderről beszélnek. Ezen kívül van egy 

projektmenedzsmentjük, és PR költségük. A Tanács foglalkozott azzal a kérdéssel, hogy 

indokoltnak tartják-e egy jogi tanácsadás, jogi szolgáltatás igénybe vételét a második 

ütemnél. Mivel ez nem közbeszerzés köteles, úgy gondolták, hogy ez szükséges, mivel 

megint közbeszerző javaslatával egyetértve, ha ez a projektmenedzsmentként érkező 

jogi tanácsadó, akkor neki a szerződés betűje szerint, amit nagyon kell, azt lehet, hogy 

megcsinálja, de többet semmi szín alatt, de jó lenne, ha végig lenne egy ún. jogi segítség 

ebben a dologban. Erre vonatkozóan a Tanács döntött, hogy ajánlatokat kér be, az 

érintett települések mindegyike megjelölt a környéken dolgozó jogászokat, akiktől az 

ajánlatok beérkeztek, várhatóan a következő Tanács ülésen tudnak róla dönteni. A 

projektmenedzsment költségében a támogatási szerződés megkötésekor beépítésre 

került a könyvvizsgáló költsége. Azzal szembesültek, hogy könyvvizsgálót a projekt 

nem enged elszámolni. Ilyen jellegű költség nincs, pénzügyi tanácsadásról beszél. 

Amikor a pénzügyi tanácsadás helyett a könyvvizsgálat becsült értékét, amit 
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meghatároztak, levettek a maradék összegből, oda jutottak, hogy ez az eljárás értékhatár 

alá került. Az eljárás fajtája, ami nem mindegy, hogy milyet kell lefolytatni, olyat kell 

lefolytatni, ami nyílt közbeszerzési eljárás, vagy egy meghívásos ajánlattételes 

közbeszerzés. Ezzel kapcsolatban a Tanács azt döntötte, hogy csak abban az esetben 

lépik ezt meg, ha az Energia Központ írásban hozzájárul ehhez. Küldtek nekik egy 

írásos véleménykérést, az írásos véleménykérésen kicsit igazítottak, mit írjanak bele, 

ebben a projektmenedzser segített, ezt elküldték írásban. A projektmenedzser betegsége 

miatt azt ígérték, hogy talán péntekre lesz meg. Természetesen, amikor megvan, tudja 

mondani, hogy mikor tudnak ebben Tanács ülést tartani. A Tanács abban is állást 

foglalt, ha az eljárások így folytatódnak le, akkor a PR és a projektmenedzsment 

együttes megindítása azért célszerű, mert egy időpontban ezeknek a dolgoknak a 

bírálata, döntéshozatal minden egy időponthoz köthető. A Társulási Tanács ülések 

sajátos módon nemcsak a négy polgármester jelenlétében, hanem általában a jegyzők 

jelenlétében is zajlanak. Széles körben ott vannak, próbálnak mindent megtenni annak 

érdekében, hogy jól döntsenek. Azért kell mozgatni a közbeszerzéseket, az eljárások 

megindítását, mert január 1-jétől Kbt. változás lesz, azt mondják, ha Kbt. változás lesz 

január 1-étől, akkor kb. 4 hónappal eltolja ezeket a dolgokat. 

 

Kuminka József Nagyvenyim Község képviselője: A tervekkel kapcsolatban kérdezte, 

mivel egy évvel ezelőtt elég sokat beszélgettek róla, azóta nagyon nagy a csend. Át lett 

vezetve minden módosítás, kivitelezésre, árajánlatkérésre teljesen tökéletes, alkalmas 

állapotban vannak a tervek? Felmerült, hogy lesz kötbér, nem lesz kötbér, hogyan zárult 

ez az ügy?  

 

Márok Csaba Mezőfalva Nagyközség polgármestere: Akik nem voltak az előző képviselő-

testületek között, nem tudják, hogy felmerült a tervek kapcsán, hogy milyen tervek 

kellenek. A kiviteli tender terv kategória került megfogalmazásra, utána azon ment a 

meditáció, hogy kiviteli terv, vagy sem. Mezőfalván az irodájában van egy hatalmas 

szekrény, az egyik oldala meg van töltve tervekkel, amiben tendertervek, amik 

alkalmasak a közbeszerzési eljáráshoz, vannak kiviteli tervek. Az átvezetések, amiket a 

képviselő-testületek eldöntöttek, azok megtörténtek.  

 

Szabóné Lőrincz Ilona Nagyvenyim Község polgármestere: Mivel több napirend nem volt, 

az ülést bezárta.  

 

 

K.m.f. 

 

 

Komjátiné Mádl Margit                          Szabóné Lőrincz Ilona  

  Nagyvenyim Község               Nagyvenyim Község 

   címzetes főjegyzője          polgármestere 

 

 

 

    Dr. Woth László                         Márok Csaba 

Mezőfalva Nagyközség                Mezőfalva Nagyközség 

          jegyzője                polgármestere 
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Dr. Horváth Zsolt                                               Várai Róbert  
   Baracs Község                          Baracs Község 

        jegyzője                           polgármestere 

 

 

 

 Baloghné Bitó Ildikó                                                                              Szárszó Lajos  

      Baracs Község                 Baracs Község 

         képviselő                                képviselő 

jegyzőkönyv-hitelesítő                    jegyzőkönyv-hitelesítő 

 

 

 

Dr. Gentischer Ferenc                                        Törjék József 
  Kisapostag Község                        Kisapostag Község  

        jegyzője                                                 alpolgármestere 
  


